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Aktuální vývoj na trhu 
Tabulka 1 ukazuje, co se bude dít na Americkém trhu. Je to srovnání s rokem 2008 a aktuálním stavem.  

Tabulka 1: Obchodovatelné akcie konkurence v krizi 2008 a teď 

 

Zdroj 1 https://finance.yahoo.com/quote/PRAA?p=PRAA&.tsrc=fin-srch 

Můžeme pozorovat, jak rostla hodnota firmy PRA Group hned po krizi v roce 2008 až do roku 2015, 

kdy došlo k zvýšenému tlaku na omezení vymáhacích praktik. 

Společnost PRA Group jsme si zvolili jako referenci proto, že její business je nákup a vymáhání dluhů, 

jak popisuje Tabulka 2. Tato společnost má dnes 4500 zaměstnanců a tržní hodnotu 1,2 bilionu dolarů 

s obratem 993 milionů dolarů. 

Tabulka 2: Kdo je PRA group 

 

Zdroj 2: https://en.wikipedia.org/wiki/PRA_Group 

Rovněž americký dolar lépe reaguje na aktuální krizi a znamená tak bezpečný přístav pro investice. 

Nevzniká tak riziko nejasných intervencí centrální banky a investor dokáže profitovat na nejsilnějším 

trhu - Tabulka 3. 

https://finance.yahoo.com/quote/PRAA?p=PRAA&.tsrc=fin-srch


Tabulka 3: Pohyb směnného kurzu CZK a USD 

 

Zdroj 3: https://finance.yahoo.com/quote/CZK=X?p=CZK=X&.tsrc=fin-srch 

Jak vidíme z Tabulka 4, tak se aktuálně navrhuje zastavit vymáhání na americkém trhu po dobu 

aktivního nouzového stavu. 

Tabulka 4: Návrh zastavení vymáhání na období: „Active emergency“ … demokraté 

 

Zdroj 4: https://www.natlawreview.com/article/coronavirus-legislation-may-shut-down-callers-
proposed-legislation-to-ban-all-debt 

To pro náš business znamená, že dochází k akumulaci dluhů na jedné straně, které nebudou vymáhány 

a na druhé straně bude docházet k tlaku na likviditu u bank, družstevních záložen a FinTech 

společností. 

 

Dnes jsme se účastnili konference mezi konkurencí (TrueAccord), investorem (Ginsberg) a právními 

poradci o tom, jak řešit vymáhání v této situaci Tabulka 5. Navrhované řešení jsou: 

a) off-shore vymáhání 

b) nový software 

c) nové postupy, které se přeberou z jiných států na světě. 

 

To je přesně to, s čím přicházíme do USA. 



Tabulka 5: Konverzace právníků a lidí z vymáhání z dnešního dne 

 

Zdroj 5: Dnešní konverzace 

Tabulka 6 potvrzuje, že se již objevují potíže s likviditou. Některé subjekty ještě vyčkávají, ale některým 

již teče do bod. 

Tabulka 6: Potíže s likviditou 

 

Zdroj 6: https://www.bankingday.com/ 

Podívejme se na společnost OnDeck capital, která půjčuje peníze online malým firmám - Tabulka 7 

Tabulka 7: OnDeck capital ztrácí hodnotu akcií v posledním měsíci a přehled problémů s výnosem na 
akcii 

 

Zdroj 7: https://finance.yahoo.com/quote/ONDK?p=ONDK 



  

 

Vidíme, že od ceny IPO nad úrovni 18 USD za akcii došlo k poklesu na 1 USD za akcii, přičemž 

v posledním měsíci je to pokles z hodnot 5 USD na 1 USD. Rovněž společnost ještě před krizí 

netrefovala odhady analytiků na ziskovost a to zejména s ohledem na množství úvěrů po splatnosti. 

Tabulka 8: Zábrana škod u bank 

 

Zdroj 8: https://finance-commerce.com/2020/03/with-billions-at-stake-banks-try-to-save-stunned-
borrowers/ 

Tabulka 8 poukazuje na snahu bank v USA ke komunikaci s dlužníky. Nicméně žádná ze středně velkých 

a malých bank nemá profesionální nástroje. 

Tabulka 9 ukazuje, že i když v Arizoně ještě nedošlo ke nárůstu případů korona viru, tak již dochází 

k nárůstu žádostí o vyplácení podpory v nezaměstnanosti. 

Tabulka 9: Dramatický nárůst nezaměstnaných v Arizoně 

 

Zdroj 9: https://www.azcentral.com/story/money/business/consumers/2020/03/23/arizona-
department-economic-security-unemployment-website-crashes/2900506001/ 

 



Tabulka 10: Nevybírejte peníze z družstevních záložen a bank 

 

Zdroj 10: https://www.bankrate.com/banking/coronavirus-crisis-is-money-safe-in-bank/ 

Děsivá zpráva v Tabulka 10, kde se prosí střadatele, aby nevybírali peníz z bank. 

 

  



Závěr 
Vstoupili jsme na US trh v nejlepším možném čase. Malé a střední agentury se nedokážou přizpůsobit 

tomu, co se děje, protože mají poprvé mnoho lidí na home-office za vysoké náklady a nedokážou 

poskytovat podporu ze zahraničí. Rovněž nemají vlastní software a každá změna je stojí velký objem 

peněz. Na druhé straně jsou banky, družstevní záložny a FinTech ve velkém tlaku s ohledem na cash-

flow a klesající cenu akcií. Je to dobře, že US vláda zasáhla a připravuje stimulus. To nám umožní ještě 

prodloužit čas na to, abychom získali dobré a kvalitní portfolia. 

 

A co je nejdůležitější = naše výnosy jsou v měně, které můžete věřit. 
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